
PROTOKÓŁ Nr 3/11

z posiedzenia Komisji ds.Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich 
Rady Gminy Mielnik w dniu 9 marca 2011r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:
1. Pani Katarzyna Turosieńska-Durlik - Zastępca Wójt Gminy
2. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
3. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
4. Pani Irena Wysocka - Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej
5. Pan Michał Baranowski - Dyrektor GOKSiR
6. Pani Alicja Sawczuk - Dyrektor Zespołu Szkół
7. Pan Michał Bogacki
8. Pan Krzysztof Harbaszewski

Obradom Komisji przewodniczyła Pani Maria Boguszewska – Przewodnicząca Komisji 
ds.Organizacyjnycj, Społecznych i Obywatelskich Rady Gminy.

Porządek posiedzenia:
1. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem obrad VI sesji Rady Gminy  

Mielnik.
2. Analiza systemu organizacji  dowozu dzieci  do szkoły  i  do domu na terenie  naszej  

gminy, w tym dzieci niepełnosprawnych.
3. Opiniowanie programów działania:

Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku,
Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Pani Marty Ławińskiej – aktorki zamieszkałej  
we wsi Mętna, w sprawie oferty dotyczącej działalności artystycznej i edukacyjnej na  
rzecz gminy Mielnik.

5. Ocena  realizacji  gminnej  strategii  rozwiązywania  problemów  społecznych  gminy  
Mielnik za okres 2006-2010.

6. Sprawy różne.

Do punktu 1.

Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy przedstawił omówił następujące projekty uchwał:
1) w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z wnioskiem 

o zniesienie  urzędowej nazwy miejscowości  Adamowo-Zastawa (osada)  i  ustalenie 
nowej nazwy Adamowo (osada).
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2) w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z wnioskiem 
o  zniesienie  urzędowej  nazwy miejscowości  Adamowo-Zastawa  (wieś)  i  ustalenie 
nowej nazwy Adamowo (wieś).

3) w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z wnioskiem 
o  zniesienie  urzędowej  nazwy  miejscowości  Grabowiec  i  ustalenie  nowej  nazwy 
Mielnik-Grabowiec.

4) w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z wnioskiem 
o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości Poręby i ustalenie nowej nazwy Mielnik-
Poręby.

Pan  Sekretarz  poinformował,  że  zmiana  nazw  miejscowości  nie  będzie  skutkowała 
koniecznością zmiany dokumentów, ponieważ dokumenty nie mają starych nazw. Podjęcie 
uchwały  może  tylko  rodzić,  w  niektórych  przypadkach,  konieczność  zmiany  w księgach 
wieczystych. W 2009r. Ministerstwo Sprawa Wewnętrznych i Administracji zwróciło się do 
nas o ujednolicenie nazw miejscowości, jeżeli takie przypadki występują na terenie naszej 
gminy.  Odpowiedzieliśmy,  że  uporządkujemy  te  sprawy i  obecnie  przystąpiliśmy  do  ich 
porządkowania.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  7  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
następujące projekty uchwał:

1) w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z wnioskiem 
o zniesienie  urzędowej nazwy miejscowości  Adamowo-Zastawa (osada)  i  ustalenie 
nowej nazwy Adamowo (osada).

(w zał.na str............prot.)
2) w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z wnioskiem 

o  zniesienie  urzędowej  nazwy miejscowości  Adamowo-Zastawa  (wieś)  i  ustalenie 
nowej nazwy Adamowo (wieś).

(w zał.na str............prot.)
3) w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z wnioskiem 

o  zniesienie  urzędowej  nazwy  miejscowości  Grabowiec  i  ustalenie  nowej  nazwy 
Mielnik-Grabowiec.

(w zał.na str............prot.)
4) w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z wnioskiem 

o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości Poręby i ustalenie nowej nazwy Mielnik-
Poręby.

w zał.na str............prot.)

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy  na  2011r.  Poinformowała,  że  projekt  tej  uchwały  uległ  zmianie  w  stosunku  do 
przesłanego radnym wcześniej dokumentu.

Pan Kazimierz Tobota – czego dotyczą środki na remont – hotelu czy mieszkania? Skąd 
wynika wzrost kosztów remontu?

Pan Sekretarz  Gminy –  remont  dotyczy  mieszkania,  wzrost  kosztów remontu  wynika  z 
wcześniejszego niedoszacownia prac remontowych.
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Pan Zbigniew Jonio
Stwierdził,  że  kwota  przeznaczona  na  remont  mieszkania  jest  zdecydowanie  za  duża. 
Zapytał, co oznacza kwota na wyposażenie – jeśli jest to lokal do wynajęcia, dlaczego mamy 
go wyposażać.

Pan Sławomir Pytel zapytał z jakiego powodu mają być przeprowadzone ekspertyzy na które 
przeznaczono w budżecie 15 tys.zł.

Pan  Sekretarz  Gminy wyjaśnił,  że  ekspertyzy  są  konieczne  ze  względu  na  usterki 
występujące  w  następujących  obiektach:  hali  sportowej,  budynku  zaplecza  sportowego  i 
budynku komunalnego w Tokarch. Remontu budynku w Tokarach nie wykonano zgodnie z 
projektem, brak jest ocieplenia, co powodowało, że zamieszkali tam lokatorzy zimą musieli 
dogrzewać  się.  Niezależna,  fachowa  i  rzetelna  ekspertyza  jest  niezbędna,  ponieważ 
rozważamy wystąpienie na drogę sądowa wobec wykonawców tych budynków.

Maria Boguszewska
Zapytała, czy konieczne jest zwiększenie finansowania Muzycznych Dialogów nad Bugiem. 
Czy nie można zrobić skromniejszej imprezy w ramach wcześniej zaplanowanych środków?

Pan Dyrektor GOKSiR
Wniosek GOKSiR do Ministerstwa Dziedzictwa Narodowego o dofinansowanie Muzycznych 
Dialogów spełniał wymagania formalne, lecz mimo tego nie otrzymaliśmy dofinansowania. 
Sprawy techniczne związane z organizacją imprezy bardzo podnoszą koszty, nie jest to tylko 
sprawa honorariów dla zespołów, bo te nie są największe. Sam koszt wynajęcia sceny wynosi 
35 tys.zł.

Pani Katarzyna Turosieńska-Durlik - Zastępca Wójta
Muzyczne Dialogi nad Bugiem są sztandarową impreza gminy, stąd powinny mieć właściwą 
oprawę. W roku bieżącym wzrósł podatek VAT, co podniesie koszty organizacji imprez.
Ze względu na fakt,  że  Topolina nie  spełnia  wymogów do organizacji  imprez  masowych 
tegoroczne imprezy prawdopodobnie odbędą się na obiektach sportowych, w ruinach i parku.

Pan Kazimierz Tobota i Pan Sławomir Pytel wyrazili obawę, że organizując imprezy na 
stadionie spowodujemy jego zniszczenie a koszty naprawy będą bardzo duże.

Pan Dyrektor  GOKSiR uspokoił  radnych,  że  miejscem imprez  nie  będzie  płyta  główna 
boiska lecz boisko boczne i teren przy zapleczu sportowym.

Pani  Maria  Boguszewska wyraziła  zadowolenie  ze  zmiany  miejsca  organizacji  imprez, 
ponieważ  do  tej  poty  łamano  prawo,  gdyż  teren  Topoliny  znajduje  się  na  chronionym 
obszarze Natura 2000.

Pan  Sekretarz  Gminy zaproponował  na  miejsce  organizacji  imprez  teren  za  górą,  przy 
promie.

Pani  Zastępca  Wójta  stwierdziła,  że  sprawa  lokalizacji  imprez  jest  otwarta,  można  to 
przedyskutować, można również zgłaszać swoje propozycja co do zespołów występujących 
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na imprezach.

Komisja Rady jednogłośnie, przy 7 głosach wstrzymujących się, nie zajęła stanowiska 
w sprawie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011r.

(w zał.na str............prot.)

Pani Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2011-2016 przedstawi przed sesją, ponieważ 
będą jeszcze zmiany w projekcie uchwały dotyczącej budżetu gminy, a obie te uchwały są ze 
sobą powiązane.

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały w sprawie wyrażenia/nie  wyrażenia 
zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  7  radnych,  opowiedziała  się  za 
wyrażeniem  zgody  na  wyodrębnienie  w  budżecie  gminy  środków  stanowiących  fundusz 
sołecki.

(w zał.na str............prot.)

Pan Sekretarz Gminy przedstawił i omówił projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z 
budżetu  gminy  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy 
zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków  położonych  na  terenie  Gminy  Mielnik  nie 
stanowiących jej własności.
Poinformował,  że  w  przyszłości,  przy  udzielaniu  dotacji  brany  będzie  pod  uwagę  udział 
własny parafii w wysokości 30 %.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  7  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie udzielenia  dotacji  z budżetu gminy na prace konserwatorskie, 
restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków 
położonych na terenie Gminy Mielnik nie stanowiących jej własności.

(w zał.na str............prot.)

Pani Alicja Sawczuk – Dyrektor Zespołu Szkół przedstawiła i omówiła projekt uchwały w 
sprawie  Lokalnego  Programu  Wspierania  Edukacji  Uzdolnionych  Uczniów  w  Gminie 
Mielnik.

Komisja  Rady  jednogłośnie,  przy  obecności  7  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt  uchwały  w  sprawie  Lokalnego  Programu  Wspierania  Edukacji  Uzdolnionych 
Uczniów w Gminie Mielnik.

(w zał.na str............prot.)

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  i  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia 
„Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Mielnik na lata 
2011-2015.”

Pan Sławomir Pytel zapytał jakie są potrzeby gminy w zakresie mieszkań komunalnych.
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Pan Sekretarz Gminy
Ustawa  o  ochronie  praw  lokatorów  i  mieszkaniowym  zasobie  gminy  obliguje  nas  do 
utrzymania mieszkań socjalnych. Należy ustalić politykę czynszową w gminie. Pan Sekretarz 
omówił  sytuację  mieszkania  dla  nauczycieli  w  szkole.  Umowy  na  wynajem  mieszkań 
komunalnych powinny być zawierane na czas trwania stosunku pracy.

Pan Sławomir Pytel
Inne gminy wyzbywają się mieszkań komunalnych, bo one podnoszą koszty. Dlaczego u nas 
jest inaczej – planuje się pozyskać mieszkania komunalne.

Pan Sekretarz Gminy
Zabiegi  zmierzające  do  pozyskania  budynku  po byłym  komisariacie  policji  mają  na  celu 
przeznaczenie go w przyszłości na potrzeby GOPS. W budynku są 4 mieszkania, lokatorzy z 
z  dwóch mieszkań są w fazie  podpisywania  umów najmu ze Starostwem.  Jeśli  Starostwo 
podpisze umowy najmu, to nie będziemy mieli już możliwości pozyskania całego budynku.

Pan Kazimierz Tobota
Stwierdził, że prościej byłoby wydzierżawić od Starostwa pomieszczenia w tym budynku na 
potrzeby GOPS, niż brać na stałe budynek z lokatorami.
Podobne stanowisko wyraził Pan Sławomir Pytel.

Pani Zastępca Wójta Gminy
Stwierdziła, że żal jest zrezygnować z budynku w centrum Mielnika, z pomieszczeniami do 
wykorzystania,  położonego  w  reprezentacyjnym  miejscu,  przy  parku,  którego  wystrój  w 
niedługim czasie  zostanie  zmieniony.  Zasób  mieszkaniowy  gmina  musi  posiadać,  aby  w 
sprawach losowych móc zabezpieczyć mieszkania dla potrzebujących.

Komisja Rady 1 głosem za, przy 1 głosie sprzeciwu i 5 głosach wstrzymujących się, 
nie  zajęła  stanowiska  w  sprawie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Wieloletniego 
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Mielnik na lata 2011-2015”.

(w zał.na str...............prot.)

Do punktu 2

Informacje dotyczącą  systemu organizacji  dowozu dzieci  do szkoły i  do domu na terenie 
naszej  gminy,  w  tym  dzieci  niepełnosprawnych  przedstawiła  i  omówiła  Pani  Alicja 
Sawczuk.

(w zał.na str...............prot.)

Pani Maria Boguszewska – Wpłynęła do mnie prośba od rodziców dziecka, które objęte jest 
tokiem  indywidualnego  nauczania,  o  zwiększenie  ilości  godzin  w  tygodniu.  Czy  istnieje 
możliwość zwiększenia tych godzin i od czego jest taka liczba uzależniona ?

Pani Alicja Sawczuk – W programie indywidualnego nauczania jest przypisana każdemu 
dziecku taka liczba godzin o jakiej jest mowa w rozporządzeniu, co nie oznacza, że tej liczby 
nie można zmienić. Jeśli zostaną na ten cel zabezpieczone środki finansowe to liczbę godzin 
indywidualnego  nauczania  można  zwiększyć,  zawsze  jednak  należy  rozpatrywać  to  pod 
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kątem dobra dziecka. 

Pani  Maria  Boguszewska zwróciła  się  z  prośbą  do  Pani  Dyrektor  Zespołu  Szkół  o 
rozpatrzenie wniosku rodziców o zwiększenie liczby godzin indywidualnego nauczania dla 
ich dzieci, skonsultowania tej sprawy z nauczycielami, z rodzicami i wypracowanie takiego 
stanowiska, aby było jak najbardziej korzystne dla tych dzieci.

Komisja przyjęła do wiadomości informację Pani Dyrektor Zespołu Szkół dotyczącą 
analizy systemu organizacji dowozu dzieci do szkoły i do domu na terenie naszej gminy, w 
tym dzieci niepełnosprawnych, w Zespole Szkół w Mielniku.

Do punktu 3

Program działania  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w Mielniku na rok 2011 przedstawiła  i 
omówiła Pani Irena Wysocka. 

(w zał.na str...............prot.)

Pani  Maria  Boguszewska  –  W  jaki  sposób  przebiega  realizacja  planu  pracy  dotycząca 
uczczenia rocznic śmierci znanych autorów?

Pani Irena Wysocka  - Te punkty planu realizujemy poprzez różnorodne formy, takie jak 
wystawy, zajęcia z dziećmi, konkursy plastyczne itp.

Pan  Kazimierz  Tobota –  Czy  nie  można  by  było  uruchomić  w  świetlicach  wiejskich 
punktów bibliotecznych i przez to bardziej rozpropagować czytelnictwo na wsi?

Pani Irena Wysocka – Ten temat obecnie realizowany jest w Wilanowie, Mętnie, mamy też 
nowy punkt w Radziwiłłówce. Tam gdzie są teraz opiekunowie świetlic, tam w planie mamy 
uruchomienie nowych punktów bibliotecznych, bo do tej pory mieliśmy problemy z obsługą.

Pani  Katarzyna  Turosieńska  –  Durlik –  Chciałabym  dodać,  że  w  naszych  nowych 
koncepcjach zmian istnieje projekt przystosowania opiekunów świetlic do przeszkolenia na 
animatorów kultury.

Pan Sławomir Pytel – Czy przewidywane jest wyposażenie świetlic wiejskich w stanowiska 
komputerowe w związku z projektem szerokopasmowej sieci internetowej?

Pani Katarzyna Turosieńska – Durlik – Trudno odpowiedzieć na to pytanie, ponieważ sam 
projekt jest w tej chwili  zagrożony ze względu na możliwość wycofania się z niego kilku 
gmin.

Komisja jednogłośnie,  w obecności 7 członków, pozytywnie zaopiniowała program 
działania Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku na 2011rok.

Program działania Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku na 2011 rok 
przedstawił i omówił Pan Michał Baranowski.

(w zał.na str...............prot.)
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Pan Kazimierz Tobota – Na terenie Wilanowa są organizowane różnego rodzaju wystawy, 
pogadanki na tematy związane z przeciwdziałaniom alkoholizmowi, narkomanii itp. Dlaczego 
brak jest takich form w planie Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku?

Pan Michał Baranowski – W Mielniku takie działania są prowadzone przez szkołę i Gminną 
Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, stąd nie widziałem sensu ich powielania 
w pracach GOKSiR-u.

Pan  Krzysztof  Harbaszewski zaproponował  aby  do  planu  pracy  GOKSiR-u  weszła 
organizacja wystaw miejscowych twórców, żeby nie było takiej sytuacji, że twórcy z terenu 
naszej gminy są pomijani i wystawiają swoje prace wyłącznie poza granicami gminy.

Pani Maria Boguszewska przychyliła się do powyższej opinii i uznała, że należy nawiązać 
szerszą  współpracę  ze  środowiskiem  twórczym  Mielnika  i  w  planie  pracy  wykorzystać 
potencjał miejscowych twórców.

Pan Sławomir Pytel –  z planu wynika jasno brak współpracy z zewnętrznymi podmiotami 
dlatego w przyszłości należałoby taką współpracę uwzględnić.

Komisja 5 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 
program działania Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku na 2011 rok.

Do punktu 4

Pani  Maria  Boguszewska przedstawiła  wniosek  Pani  Marty  Ławińskiej  –  aktorki 
zamieszkałej  we  wsi  Mętna,  w  sprawie  oferty  dotyczącej  działalności  artystycznej  i 
edukacyjnej na rzecz gminy Mielnik.

(w zał.na str...............prot.)

Pani  Katarzyna  Turosieńska-  Durlik –  zorganizowanie  teatru  w  takiej  profesjonalnej 
formie jest zbyt kosztowne. Pani Marta Ławińska od kilku lat organizuje już „Błękitny teatr” 
we wsi Mętna. O podjęciu jakichkolwiek decyzji można mówić po rozmowie z samą autorką. 

Pani  Maria  Boguszewska  –  Przewodnicząca  Komisji zgłosiła  wniosek,  aby  elementy 
programu Pani Marty Ławińskiej włączyć do planu pracy Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu 
i Rekreacji w Mielniku.

Komisja  1  głosem  za,  przy  6  głosach  wstrzymujących  się,  przyjęła  wniosek 
Przewodniczącej Komisji aby elementy programu Pani Marty Ławińskiej włączyć do planu 
pracy Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku.

Do punktu 5

Informację  z  realizacji  gminnej  strategii  rozwiązywania  problemów  społecznych  gminy 
Mielnik za okres 2006-2010r. Przedstawiła Pani Barbara Hackiewicz – pracownik socjalny 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku.

(w zał.na str...............prot.)
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Pan Sławomir Pytel  – Jak ocenia Pani przygotowaną strategię i czy wszystkie założenia w 
niej zawarte udało się zrealizować?

Pani  Barbara  Hackiewicz –  Pewnych  rzeczy  nie  da  się  zrealizować  w  stu  procentach, 
ponieważ nie da się ich całkowicie wyeliminować, ale wówczas staramy się łagodzić skutki.

Pani Maria Boguszewska – jestem pełna podziwu dla pracy Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej, uważam, że jest to praca odpowiedzialna i trudna, pracownicy wypełniają swoje 
zadania i zgodnie z możliwościami realizują założone plany strategiczne.

Komisja pozytywnie oceniła informację dotyczącą oceny realizacji gminnej strategii 
rozwiązywania problemów społecznych gminy Mielnik za okres 2006-2010r.

Do punktu 6

Pan Kazimierz Tobota – mam uwagi odnośnie odpowiedzi  na pytanie postawione podczas 
sesji,  które  dotyczyło  kompetencji  zastępcy  Wójta.  Uważam,  że  powinna  być  odwrotna 
kolejność udzielonych wyjaśnień. W pierwszym rzędzie odpowiedź powinna być udzielona 
na sesji Rady Gminy, a dopiero potem opublikowana w „Głosie Siemiatycz”.

Pani Maria Boguszewska – chciałabym przytoczyć przykład współpracy jaka powinna mieć 
miejsce na co dzień i  podzielić  się wrażeniami  z imprezy jaka miała  miejsce w ostatnich 
dniach w Niemirowie z okazji Święta Kobiet. Od wielu lat nie odczuwałam takiej atmosfery i 
„ducha” tego święta jak właśnie tego dnia. Jest to świadectwo na to, że dobra współpraca 
potrafi przynosić doskonałe efekty. 

Pani  Olga  Pogrebniak -  podobna  impreza  jak  w  Niemirowie  odbyła  się  również  w 
Radziwiłłówce. Wyszliśmy ze swoją inicjatywą, otrzymaliśmy wsparcie ze strony Gminnego 
Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji i zorganizowaliśmy kolejną, fajną imprezę.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowały:
Elżbieta Szymańska 

Jolanta Galecka
Przewodnicząca Komisji

                                                                                                   Maria Boguszewska
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